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Omröstning 
 

Anteckningar 
 

§ § 
 

§ § 
 

Ja 
 

Nej 
 

Ja 
 

Nej 

Ordinarie 

Roger Johansson (VI) x 

Ulf Breitholtz (V) x  Jäv del av § 35 

Anton Ångman (C) x  Jäv del av § 35 

Lillemor Edholm (S) x 

Mikael Sjölund (S) - 

Ersättare 

Johan Andersson (C) x 

Linus Källgren (-) x 

Sebastian Nygren (V) x 

Åsa Sjödén (S) x x 

Morgan Nordin (S) - 

Lillemor Edholm utses till justerare av dagens protokoll 

Justering sker genom digital signering 
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§ 30 
 
Informationer  
 
Informationer 
 
Skrotbilsinsamling 
Niklas Nordén ger en daglägesinformation från utredningen kring skrotbilsinsamling.    
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§  31 
 
Ekonomi- och verksamhetsuppföljning 2022-05-31 
 
Beslut 
Utskottet för Samhällsutveckling godkänner redovisningen av ekonomi- och verksamhets-
uppföljningen för maj månad 
 
Ärendebeskrivning 
Till utskottet för Samhällsutveckling redovisas fyra separata ekonomi- och verksamhetsuppfölj-
ningar:  
 
a) Samhällsutveckling 
b) VA och avlopp 
c) Gata och park 
d) Avfall 
 
 
Beslutsunderlag 
Verksamhets- och ekonomiuppföljning Samhällsutveckling 2022-05-31 
Verksamhets- och ekonomiuppföljning VA och avlopp 2022-05-31 
Verksamhets- och ekonomiuppföljning Gata och park 2022-05-31 
Verksamhets- och ekonomiuppföljning Avfall 2022-05-31 
Muntlig genomgång - Mattias Axelsson  
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§   32 Dnr: KS 40/2022  
 
Uppföljning av tillsyn enligt tillsynsplan januari – april 2022  
 
Beslut 
Utskottet för Samhällsutveckling förslår 
Kommunstyrelsen besluta 
 

- att kraven på uppföljning uppfylls enligt fastställd tillsynsplan. 
 
Ärendebeskrivning/Sammanfattning 
I beslut från Jävsnämnden och Kommunstyrelsen gällande fastställande av tillsynsplan för 
miljö- och byggenhetens områden framgår att uppföljning ska ske tre gånger per år, för 
perioden 1 januari till 30 april, 1 maj till 30 september och för helår genom 
årsberättelsen. Uppföljningen är viktigt då den visar om det behöver tas några beslut om 
att omprioritera tid om enheten inte hinner utföra alla delar i tillsynsplanen. 
 
Förvaltningens bedömning/analys 
Tillsynsplaneringen bedöms, kunna uppfyllas i sin helhet. Det som inte har planerats 
tillräckligt mycket tid för är alla större utredningar som är en effekt av avsiktsförklaringen i 
Hamre. I början av året måste mycket tid läggas på rapporteringar till alla olika statliga verk 
och myndigheter. Digitaliseringen har även tagit en del tid. Totalt har 1025 ärenden 
inkommit eller påbörjats under perioden. Det ligger även 105 pågående, äldre ärenden samt 
2040 ärenden som väntande, tex bygglov utan slutbesked eller avloppsförbud. 
 
Livsmedel och dricksvatten 
Planen innebär att alla 240 livsmedelsanläggningar får den kontroll som de betalar för. 
Under detta år kommer även festivaler att kontrolleras så därmed ska alla verksamheter få 
sin kontroll. Årliga avgifter debiteras efter sommaren 
 
Miljöskydd 
Tillsyn har nu skett på alla större verkstäder. Överlag har tillsynen varit tillfredställande. 
Projektet med att starta utredningen av våra förorenade områden har påbörjats. Då snön 
fortfarande döljer nedskräpade fastigheter under denna period avvaktar enheten 
barmarkssäsongen för att kunna driva dessa ärenden vidare.  
 
  

SU protokoll 2022-06-13
(Signerat, SHA-256 920A9DA3B89C265410B8473163301F02BE3DF4CE91B23541D0D9F3F0FB7E4AEE)

Sida 6 av 14



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunstyrelsens utskott 
för Samhällsutveckling 

 
PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 
2022-06-13 
 
 
 

 
 
Sida 
7 (13) 

 
 
 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Avlopp 
Alla beslut är nu fattade vilket innebär att vi är beredda på årets tillsyn av 160 fastigheter 
inom de politiskt utpekade området, Grillom till Lökom. Detta är sista året inventeringen 
sker inom gul zon. Under år 2022 kommer fler än 500 beslut att löpa ut vilket innebär att 
det kommer ansökas om minst 300 tillstånd, det kan leda till något längre 
handläggningstider än normalt. Antalet överklagade ärenden har minskat drastiskt och är nu 
endast en handfull. 
 
 
Hälsoskydd 
Ett projekt över tre år om inomhusmiljön på kommunens skolor har startats med en 
enkätundersökning bland personalen. Den visar att majoriteten av skolorna verkar ha dålig 
till usel inomhusmiljö. Då det var sämre än vad myndigheten trott kommer detta behöva tas 
på fler år än ursprungsplanen. 
 
Alkohol och tobak 
Efter en lång pandemi har dessa ärende börjat att öka, även tillsynen har påbörjats. 
 
Bygg 
Antalet bygglov har ökat även under första kvartalet detta år, detta beror främst på alla 
transformatorstationer som byggs i kommunen. De flesta av våra bygglov i övrigt gäller 
tillbyggnader, altaner och garage. 
 
Plan 
Många planer har satts igång vilket är positivt och innebär att inom 4 år kan vi vara i 
balans. Under perioden har många nya planbesked getts och arbete har främst riktats mot att 
arbeta med utökningen av planen på campingen, ändring av planen på Hågesta och mest tid 
har lagts på att göra om detaljplanen i Hamre. Flera andra projekt är också igång men där 
har inte sökande ännu inkommit med ansökan om planbesked. 
 
Bostadsanpassning 
Antalet ärenden har ökat men inte på ett ohållbart sätt Då många anpassningar har fått vänta 
under pandemin förväntas antalet bli fler och fler under året. 
 
Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande, Maria Söderlund – KS 40/2022-6 
Muntlig föredragning, Niklas Nordén 
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§ 33 Dnr: KS  170/2022 

Särredovisningar VA och Kommunalt avfall 2021 

Beslut 
Förvaltningens förslag till beslut 
Utskottet för samhällsutveckling föreslår 
kommunstyrelsen  

- att fastställa särredovisningarna för VA och Kommunalt avfall 2021 och göra dessa
tillgängliga för allmänheten genom publicering på kommunens hemsida.

-  
Ärendebeskrivning 
Särredovisningar av kommunens VA-verksamhet samt verksamhet för Kommunalt avfall 
har tagits fram. För VA:s del ställer § 50 vattentjänstlagen krav på särredovisning medan 
inget uttryckligt krav finns för Kommunalt avfall. Branschorganisationen Avfall Sverige 
rekommenderar ändå till särredovisning då en särredovisning bland annat möjliggör 
uppföljning av att avfallstaxan är förenlig med rätten att ta ut avgifter – 
självkostnadsprincipen, principen om överuttag och återföring samt till nytta för ekonomisk 
styrning i allmänhet.  

Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande, Mikael Andersson – KS 170/2022-3 
Särredovisning av VA-verksamheten, 2021 – KS 170/2022-3 
Särredovisning av Kommunalt avfall, 2021 – KS 170/2022-1 
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§  34 Dnr: KS 144/2022 
 
Komplettering; Avgifter för lokaler och verksamheter inom 
Fritidsavdelningen 
 
Beslut 
Utskottet för Samhällsutveckling föreslår 
Kommunstyrelsen föreslå 
Kommunfullmäktige besluta: 
  

- att kommunfullmäktige beviljar förslaget att införa ett Sollefteåpass för personer 
med insats enligt LSS med införande under sista kvartalet 2022 
 

- att kommunfullmäktige avslår förslaget att undanta flyktingar som omfattas av 
massflyktdirektivet från avgifter  

 
Ärendebeskrivning 
Förvaltningen har snabbutrett två frågor gällande avgifter för lokaler och verksamheter 
inom fritidsavdelningen.  
 
Förvaltningens bedömning 
 
- Är det genomförbart att låta personer över 18 år, tillhörande personkrets LSS ha gratis 
tillgång till kommunens anläggningar och i så fall under vilka former, utreds i samråd med 
Vård- och omsorgsverksamheten 
 
Förvaltningen föreslår ett system med ett kort (Sollefteåpasset) som ger medföljande till 
person med LSS-beslut gratis inträde till kommunensanläggningar. Personen betalar för sin 
egen aktivitet medan Sollefteåpasset gör att stödpersonen kan gå in gratis. Stödperson kan 
vara vem som helst, kompis, kontaktperson eller någon i familjen.  
Solleteåpasset ska vara personligt och kan inte lånas ut till någon annan.  
 
Förvaltningen ser inte att införandet av Sollefteåpasset behöver innebära större kostnader. 
En E-tjänst kan lanseras där personer med LSS kan söka om Sollefteåpasset med en 
giltighet på 3 år och därefter behöva förnyas. Sollefteåpasset kan ha samma utformning 
som de kommunala passerkorten eller säsongsbiljetterna på Risön (med undantaget att bild 
behövs).  
 
En sådan lösning gör också att man inte behöver ha någon åldersbegränsning och 
Sollefteåpasset kommer också att gynna barn och ungdomar som idag kanske redan 
kommer in gratis på aktiviteter. En lösning där man betalar för sin egen aktivitet kan också 
stimulera andra anläggningar som drivs privat eller av föreningar att ta efter.  
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Totalt finns idag ca 250 personer med LSS beslut i kommunen. Förvaltningen ser en viss 
ökning av kostnader för administration av Sollefteåpasset i alla fall initialt. Men 
kostnaderna bör inte vara allt för betungande och kunna hanteras inom existerande 
budgetramar.  
Det är däremot svårt att beräkna intäktsbortfall från aktiviteter där det redan idag tas betalt. 
Förvaltningen bedömer dock att en lösning där en person betalar men en går in gratis inte 
borde påverka intäktsbortfall mer än de erbjudanden som redan idag ges till familjer, 
pensionärer osv.  
 
- Är det genomförbart att flyktingar som omfattas av massflyktsdirektivet blir undantagna 
avgifter på kommunens fritidsanläggningar 
 
Förvaltningen konstaterar att fullmäktige är fri att fatta vilka beslut som den önskar och 
därefter kan besluten överklagas. Förvaltningen vill dock avråda fullmäktige från att fatta 
beslut som innebär någon form av särbehandling baserat på nationalitet eller 
medborgarskap.  
 
Vid krigsutbrottet var det många aktörer som erbjöd personer med ukrainska pass olika 
typer av förmåner. En del av de offentliga aktörerna som gjorde detta har dragit tillbaka 
dylika erbjudanden efter att besluten överklagats till DO.  
 
Även om syftet är gott ser förvaltningen ett problem med att fullmäktige fattar beslut för att 
gynna en särskild grupp baserat på nationalitet eller ett visst medborgarskap.  
 
Fullmäktige skulle dock kunna fatta beslut om att samtliga personer med LMA kort har fri 
tillgång till kommunens fritidsanläggningar. Här vill förvaltningen påtala att det kan röra 
sig om ett stort antal personer samt att LMA-kort även kan innehas av personer som idag 
redan arbetar och kan försörja sig själva. Liknande beslut i andra kommuner har också visat 
sig ha en negativ effekt på sammanhållningen i ett samhälle där en grupp anses få en fördel 
som en annan inte får.  
 
Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Förvaltningen bedömer att de ekonomiska effekterna av att införa ett Sollefteåpass för 
personer tillhörande personkrets LSS är försumbara.  
 
Förvaltningen ser kostnaden för att införa gratis inträde för personer med ukrainska pass 
som försumbar. Däremot skulle fullmäktige önska införa gratis inträde för alla med LMA-
kort måste utredas mer. Dels hur det praktiskt kan lösas men också de ekonomiska 
effekterna av ett sådant beslut.  
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Förslag till beslut på mötet 
Ulf Breitholtz (V) - Flyktingar enligt massflyktsdirektivet  får bada gratis på kommunens 
badanläggningar. 
 
Förslagsordning 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag mot Ulf Breitholtz (V) förslag och finner att 
Utskottet beslutar enligt förvaltningens förslag med fyra röster mot en. 
 
 
Ärendets tidigare behandling 
Utskottet för Samhällsutveckling 2022-05-16 § 29 
Kommunstyrelsen 2022-06-07 § 110 
 
 
Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande, Niklas Nordén – KS 144/2022-9 
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§  35 Dnr: KS  184/2022      
 
Fördelning av bygdeavgiftsmedel våromgång 2022 
  
Beslut 
Sollefteå kommun föreslår Länsstyrelsen, via utskottet för Samhällsutveckling, följande 
fördelning av bygdeavgiftsmedel våromgång 2022   
 
Ulf Breitholtz (V) och Anton Ångman (C) anmäler jäv och deltar inte i beslutet till vissa 
delar. 

Björkå samhällsförening 0   

Björkåbruks jaktskytteklubb 0   

Folketshus JUNSELE FORUM föreningen u.p.a. 0   

Graninge Fritidscentrum 200000   

Helgum skoterklubb 0   

Junsele IF 0   

Kuben i Långsele AB 350000   

Ledinge Byggnadsförening 112494   

Lökoms Byalag 261176   

Nipstadens Skoterklubb 300000   

Ramsele Hembygdsförening 110000   

Ramsele Jaktskytteklubb 0   

Resele Idrottsförening 449375   

Salemförsamlingen 0   

Skogsnäs barn och ungdom 100000   

Sollefteå Golfklubb 290000   

Sollefteå kommun: Vattentornet 228000   

Sollefteå kommun: Bredband Gålsjöbruk 315327   

Sollefteå kommun: Bredband Röån 922465   

Sollefteå kommun: Bredband Junselevallen 1980240   

Sollefteå kommun: Bredband Storfinnforsen 0   

Sollefteå kommun: Radiomast Junsele 50000   
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                                                                                       Summa: 6 896 162 kronor 
 
 
Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande, Bengt Åkerlind – KS 184/2022-1 
Yttrande från Landsbygdsrådet – KS 184/2022-4 
Ansökningar  
 
 
 
 
 
 
 

Sollefteå kommun: Belysning elljusspår Ramsele 400000   

SOLSIAS Skoterklubb 0   

Tjälls intresseförening 295350   

Öns vattenförening 373000   

Österforse Idrottsförening/Byalag 100000  

Östergraninge Intresseförening 58735   
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Datum och tid:   2022-06-13       kl. 09:00-12:00 
 
Plats Junselerummet – Sollefteå kommunhus 
Beslutande Enligt närvaro- och tjänstgöringslista 
 
    
Övriga  Guniris Jonasson Sekreterare  § 30- 
närvarande: Niklas Nordén T.f. kommundirektör    § 30- 
 Mattias Axelsson Ekonomienheten        § 31 
   
  
      
 
 
Underskrifter Sekreterare: Guniris Jonasson         §  30-35 
  
 Ordförande: Roger Johansson (VI) §  30-35 
   
 Justerare: Lillemor Edholm (S)    §  30-35 
   
    
 
Bevis om justering 
Justeringen har tillkännagetts genom anslag på kommunens digitala anslagstavla, www.solleftea.se 
 
Myndighet:  Kommunstyrelsens utskott för Samhällsutveckling 
 


Sammanträdesdatum: 2022-06-13 
 
Anslaget: sätts upp 2022-06-13      tas ner 2022-06-07-05 
 


 
Förvaringsplats för protokollet: Kommunkansliet, kommunhuset, Sollefteå 
 
 



http://www.solleftea.se/
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Närvaro-/tjänstgöringslista 
 


 


Namn 
 


När- 
var- 
ande 


 


Tjänst- 
gör- 
ande 
ers. 


 


Reserva- 
tion 


 


Omröstning 
 


Anteckningar 
 


 


§ 
 


§  
 


 


§ 
 


§ 
 


Ja 
 


Nej 
 


Ja 
 


Nej  


          
Ordinarie           


Roger Johansson (VI) x         


Ulf Breitholtz (V) x         Jäv del av § 35 


Anton Ångman (C) x         Jäv del av § 35 


Lillemor Edholm (S) x         


Mikael Sjölund (S) -         


 
Ersättare          


Johan Andersson (C) x           


Linus Källgren (-) x         


Sebastian Nygren (V) x         


Åsa Sjödén (S) x x        


Morgan Nordin (S) -         


 
 


Lillemor Edholm utses till justerare av dagens protokoll 
 
Justering sker genom digital signering 


  







 
    


Nämnd/styrelse 


Kommunstyrelsens utskott 
för Samhällsutveckling 


 
PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 
2022-06-13 
 
 
 


 
 
Sida 
3 (13) 


 
 
 


Justerarnas signatur 
 
 


Utdragsbestyrkande 


 


 
 
 
 
Dagordning  
                                                      Sida 


§ 30  Informationer ......................................................................................................... 4 


§ 31  Ekonomi- och verksamhetsuppföljning 2022-05-31 ............................................. 5 


§ 32  Uppföljning av tillsyn enligt tillsynsplan januari – april 2022 .............................. 6 


§ 33  Särredovisningar VA och Kommunalt avfall 2021 ............................................... 8 


§ 34  Komplettering; Avgifter för lokaler och verksamheter inom Fritidsavdelningen . 9 


§ 35  Fördelning av bygdeavgiftsmedel våromgång 2022 .............................................. 12 


 
  







 
    


Nämnd/styrelse 


Kommunstyrelsens utskott 
för Samhällsutveckling 


 
PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 
2022-06-13 
 
 
 


 
 
Sida 
4 (13) 


 
 
 


Justerarnas signatur 
 
 


Utdragsbestyrkande 


 


 
 
 
 
§ 30 
 
Informationer  
 
Informationer 
 
Skrotbilsinsamling 
Niklas Nordén ger en daglägesinformation från utredningen kring skrotbilsinsamling.    
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§  31 
 
Ekonomi- och verksamhetsuppföljning 2022-05-31 
 
Beslut 
Utskottet för Samhällsutveckling godkänner redovisningen av ekonomi- och verksamhets-
uppföljningen för maj månad 
 
Ärendebeskrivning 
Till utskottet för Samhällsutveckling redovisas fyra separata ekonomi- och verksamhetsuppfölj-
ningar:  
 
a) Samhällsutveckling 
b) VA och avlopp 
c) Gata och park 
d) Avfall 
 
 
Beslutsunderlag 
Verksamhets- och ekonomiuppföljning Samhällsutveckling 2022-05-31 
Verksamhets- och ekonomiuppföljning VA och avlopp 2022-05-31 
Verksamhets- och ekonomiuppföljning Gata och park 2022-05-31 
Verksamhets- och ekonomiuppföljning Avfall 2022-05-31 
Muntlig genomgång - Mattias Axelsson  
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§   32 Dnr: KS 40/2022  
 
Uppföljning av tillsyn enligt tillsynsplan januari – april 2022  
 
Beslut 
Utskottet för Samhällsutveckling förslår 
Kommunstyrelsen besluta 
 


- att kraven på uppföljning uppfylls enligt fastställd tillsynsplan. 
 
Ärendebeskrivning/Sammanfattning 
I beslut från Jävsnämnden och Kommunstyrelsen gällande fastställande av tillsynsplan för 
miljö- och byggenhetens områden framgår att uppföljning ska ske tre gånger per år, för 
perioden 1 januari till 30 april, 1 maj till 30 september och för helår genom 
årsberättelsen. Uppföljningen är viktigt då den visar om det behöver tas några beslut om 
att omprioritera tid om enheten inte hinner utföra alla delar i tillsynsplanen. 
 
Förvaltningens bedömning/analys 
Tillsynsplaneringen bedöms, kunna uppfyllas i sin helhet. Det som inte har planerats 
tillräckligt mycket tid för är alla större utredningar som är en effekt av avsiktsförklaringen i 
Hamre. I början av året måste mycket tid läggas på rapporteringar till alla olika statliga verk 
och myndigheter. Digitaliseringen har även tagit en del tid. Totalt har 1025 ärenden 
inkommit eller påbörjats under perioden. Det ligger även 105 pågående, äldre ärenden samt 
2040 ärenden som väntande, tex bygglov utan slutbesked eller avloppsförbud. 
 
Livsmedel och dricksvatten 
Planen innebär att alla 240 livsmedelsanläggningar får den kontroll som de betalar för. 
Under detta år kommer även festivaler att kontrolleras så därmed ska alla verksamheter få 
sin kontroll. Årliga avgifter debiteras efter sommaren 
 
Miljöskydd 
Tillsyn har nu skett på alla större verkstäder. Överlag har tillsynen varit tillfredställande. 
Projektet med att starta utredningen av våra förorenade områden har påbörjats. Då snön 
fortfarande döljer nedskräpade fastigheter under denna period avvaktar enheten 
barmarkssäsongen för att kunna driva dessa ärenden vidare.  
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Avlopp 
Alla beslut är nu fattade vilket innebär att vi är beredda på årets tillsyn av 160 fastigheter 
inom de politiskt utpekade området, Grillom till Lökom. Detta är sista året inventeringen 
sker inom gul zon. Under år 2022 kommer fler än 500 beslut att löpa ut vilket innebär att 
det kommer ansökas om minst 300 tillstånd, det kan leda till något längre 
handläggningstider än normalt. Antalet överklagade ärenden har minskat drastiskt och är nu 
endast en handfull. 
 
 
Hälsoskydd 
Ett projekt över tre år om inomhusmiljön på kommunens skolor har startats med en 
enkätundersökning bland personalen. Den visar att majoriteten av skolorna verkar ha dålig 
till usel inomhusmiljö. Då det var sämre än vad myndigheten trott kommer detta behöva tas 
på fler år än ursprungsplanen. 
 
Alkohol och tobak 
Efter en lång pandemi har dessa ärende börjat att öka, även tillsynen har påbörjats. 
 
Bygg 
Antalet bygglov har ökat även under första kvartalet detta år, detta beror främst på alla 
transformatorstationer som byggs i kommunen. De flesta av våra bygglov i övrigt gäller 
tillbyggnader, altaner och garage. 
 
Plan 
Många planer har satts igång vilket är positivt och innebär att inom 4 år kan vi vara i 
balans. Under perioden har många nya planbesked getts och arbete har främst riktats mot att 
arbeta med utökningen av planen på campingen, ändring av planen på Hågesta och mest tid 
har lagts på att göra om detaljplanen i Hamre. Flera andra projekt är också igång men där 
har inte sökande ännu inkommit med ansökan om planbesked. 
 
Bostadsanpassning 
Antalet ärenden har ökat men inte på ett ohållbart sätt Då många anpassningar har fått vänta 
under pandemin förväntas antalet bli fler och fler under året. 
 
Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande, Maria Söderlund – KS 40/2022-6 
Muntlig föredragning, Niklas Nordén 
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§   33 Dnr: KS  170/2022  
 
Särredovisningar VA och Kommunalt avfall 2021 
 
Beslut 
Förvaltningens förslag till beslut 
Utskottet för samhällsutveckling föreslår  
kommunstyrelsen  
 


- att fastställa särredovisningarna för VA och Kommunalt avfall 2021 och göra dessa 
tillgängliga för allmänheten genom publicering på kommunens hemsida. 


-  
Ärendebeskrivning 
Särredovisningar av kommunens VA-verksamhet samt verksamhet för Kommunalt avfall 
har tagits fram. För VA:s del ställer § 50 vattentjänstlagen krav på särredovisning medan 
inget uttryckligt krav finns för Kommunalt avfall. Branschorganisationen Avfall Sverige 
rekommenderar ändå till särredovisning då en särredovisning bland annat möjliggör 
uppföljning av att avfallstaxan är förenlig med rätten att ta ut avgifter – 
självkostnadsprincipen, principen om överuttag och återföring samt till nytta för ekonomisk 
styrning i allmänhet.  
 
Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande, Mikael Andersson – KS 170/2022-3 
Särredovisning av VA-verksamheten, 2021 – KS 170/2022-3 
Särredovisning av Kommunalt avfall, 2021 – KS 170/2022-1 
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§  34 Dnr: KS 144/2022 
 
Komplettering; Avgifter för lokaler och verksamheter inom 
Fritidsavdelningen 
 
Beslut 
Utskottet för Samhällsutveckling föreslår 
Kommunstyrelsen föreslå 
Kommunfullmäktige besluta: 
  


- att kommunfullmäktige beviljar förslaget att införa ett Sollefteåpass för personer 
med insats enligt LSS med införande under sista kvartalet 2022 
 


- att kommunfullmäktige avslår förslaget att undanta flyktingar som omfattas av 
massflyktdirektivet från avgifter  


 
Ärendebeskrivning 
Förvaltningen har snabbutrett två frågor gällande avgifter för lokaler och verksamheter 
inom fritidsavdelningen.  
 
Förvaltningens bedömning 
 
- Är det genomförbart att låta personer över 18 år, tillhörande personkrets LSS ha gratis 
tillgång till kommunens anläggningar och i så fall under vilka former, utreds i samråd med 
Vård- och omsorgsverksamheten 
 
Förvaltningen föreslår ett system med ett kort (Sollefteåpasset) som ger medföljande till 
person med LSS-beslut gratis inträde till kommunensanläggningar. Personen betalar för sin 
egen aktivitet medan Sollefteåpasset gör att stödpersonen kan gå in gratis. Stödperson kan 
vara vem som helst, kompis, kontaktperson eller någon i familjen.  
Solleteåpasset ska vara personligt och kan inte lånas ut till någon annan.  
 
Förvaltningen ser inte att införandet av Sollefteåpasset behöver innebära större kostnader. 
En E-tjänst kan lanseras där personer med LSS kan söka om Sollefteåpasset med en 
giltighet på 3 år och därefter behöva förnyas. Sollefteåpasset kan ha samma utformning 
som de kommunala passerkorten eller säsongsbiljetterna på Risön (med undantaget att bild 
behövs).  
 
En sådan lösning gör också att man inte behöver ha någon åldersbegränsning och 
Sollefteåpasset kommer också att gynna barn och ungdomar som idag kanske redan 
kommer in gratis på aktiviteter. En lösning där man betalar för sin egen aktivitet kan också 
stimulera andra anläggningar som drivs privat eller av föreningar att ta efter.  
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Totalt finns idag ca 250 personer med LSS beslut i kommunen. Förvaltningen ser en viss 
ökning av kostnader för administration av Sollefteåpasset i alla fall initialt. Men 
kostnaderna bör inte vara allt för betungande och kunna hanteras inom existerande 
budgetramar.  
Det är däremot svårt att beräkna intäktsbortfall från aktiviteter där det redan idag tas betalt. 
Förvaltningen bedömer dock att en lösning där en person betalar men en går in gratis inte 
borde påverka intäktsbortfall mer än de erbjudanden som redan idag ges till familjer, 
pensionärer osv.  
 
- Är det genomförbart att flyktingar som omfattas av massflyktsdirektivet blir undantagna 
avgifter på kommunens fritidsanläggningar 
 
Förvaltningen konstaterar att fullmäktige är fri att fatta vilka beslut som den önskar och 
därefter kan besluten överklagas. Förvaltningen vill dock avråda fullmäktige från att fatta 
beslut som innebär någon form av särbehandling baserat på nationalitet eller 
medborgarskap.  
 
Vid krigsutbrottet var det många aktörer som erbjöd personer med ukrainska pass olika 
typer av förmåner. En del av de offentliga aktörerna som gjorde detta har dragit tillbaka 
dylika erbjudanden efter att besluten överklagats till DO.  
 
Även om syftet är gott ser förvaltningen ett problem med att fullmäktige fattar beslut för att 
gynna en särskild grupp baserat på nationalitet eller ett visst medborgarskap.  
 
Fullmäktige skulle dock kunna fatta beslut om att samtliga personer med LMA kort har fri 
tillgång till kommunens fritidsanläggningar. Här vill förvaltningen påtala att det kan röra 
sig om ett stort antal personer samt att LMA-kort även kan innehas av personer som idag 
redan arbetar och kan försörja sig själva. Liknande beslut i andra kommuner har också visat 
sig ha en negativ effekt på sammanhållningen i ett samhälle där en grupp anses få en fördel 
som en annan inte får.  
 
Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Förvaltningen bedömer att de ekonomiska effekterna av att införa ett Sollefteåpass för 
personer tillhörande personkrets LSS är försumbara.  
 
Förvaltningen ser kostnaden för att införa gratis inträde för personer med ukrainska pass 
som försumbar. Däremot skulle fullmäktige önska införa gratis inträde för alla med LMA-
kort måste utredas mer. Dels hur det praktiskt kan lösas men också de ekonomiska 
effekterna av ett sådant beslut.  
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Förslag till beslut på mötet 
Ulf Breitholtz (V) - Flyktingar enligt massflyktsdirektivet  får bada gratis på kommunens 
badanläggningar. 
 
Förslagsordning 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag mot Ulf Breitholtz (V) förslag och finner att 
Utskottet beslutar enligt förvaltningens förslag med fyra röster mot en. 
 
 
Ärendets tidigare behandling 
Utskottet för Samhällsutveckling 2022-05-16 § 29 
Kommunstyrelsen 2022-06-07 § 110 
 
 
Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande, Niklas Nordén – KS 144/2022-9 
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§  35 Dnr: KS  184/2022      
 
Fördelning av bygdeavgiftsmedel våromgång 2022 
  
Beslut 
Sollefteå kommun föreslår Länsstyrelsen, via utskottet för Samhällsutveckling, följande 
fördelning av bygdeavgiftsmedel våromgång 2022   
 
Ulf Breitholtz (V) och Anton Ångman (C) anmäler jäv och deltar inte i beslutet till vissa 
delar. 


Björkå samhällsförening 0   


Björkåbruks jaktskytteklubb 0   


Folketshus JUNSELE FORUM föreningen u.p.a. 0   


Graninge Fritidscentrum 200000   


Helgum skoterklubb 0   


Junsele IF 0   


Kuben i Långsele AB 350000   


Ledinge Byggnadsförening 112494   


Lökoms Byalag 261176   


Nipstadens Skoterklubb 300000   


Ramsele Hembygdsförening 110000   


Ramsele Jaktskytteklubb 0   


Resele Idrottsförening 449375   


Salemförsamlingen 0   


Skogsnäs barn och ungdom 100000   


Sollefteå Golfklubb 290000   


Sollefteå kommun: Vattentornet 228000   


Sollefteå kommun: Bredband Gålsjöbruk 315327   


Sollefteå kommun: Bredband Röån 922465   


Sollefteå kommun: Bredband Junselevallen 1980240   


Sollefteå kommun: Bredband Storfinnforsen 0   


Sollefteå kommun: Radiomast Junsele 50000   
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                                                                                       Summa: 6 896 162 kronor 
 
 
Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande, Bengt Åkerlind – KS 184/2022-1 
Yttrande från Landsbygdsrådet – KS 184/2022-4 
Ansökningar  
 
 
 
 
 
 
 


Sollefteå kommun: Belysning elljusspår Ramsele 400000   


SOLSIAS Skoterklubb 0   


Tjälls intresseförening 295350   


Öns vattenförening 373000   


Österforse Idrottsförening/Byalag 100000  


Östergraninge Intresseförening 58735   
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